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Regionalt Sundhedssamarbejde, 
Region Midtjylland 
Att. Fuldmægtig 
Kasper Hjulmann 
kasper.hjulmann@stab.rm.dk 
 
 
Hørinssvar: 
 
Sundhedsbrugerrådet har modtaget materiale til høring vedrørende udkast til: 
 
Forløbsprogram for Type2 diabetes. 
 
I forløbsprogrammet er der nævnt en række gode tiltag under punkt 7. Vi finder alle disse punkter 
meget vigtige og relevante. 
 
Sundhedsbrugerrådet mener, at forebyggelse og behandling skal lægges i faste rammer, hvis alt det, 
der beskrives i forløbsprogrammet skal kunne gennemføres. 
 
Vi mener, at for brugeren/patienten - er det vigtigt, at der er så bredt et tilbud om undervisning i 
egenomsorg som muligt. 
 
Der er stort set kun beskrevet diabetesskoler i tilknytning til diabetescentre/ ambulatorier, og at der 
skal være samarbejde med kommunerne om tilbud, men ikke hvilke tilbud? 
 
Sundhedsbrugerrådet er bekymret for, om der er ressourcer i kommunerne til at klare det, der 
forventes i programmet. 
 
I materialet beskrives, at en stor del af type2 diabetespatienter skal flyttes fra 
diabetescentre/ambulatorier til praksislæger. 
Der nævnes ikke i materialet, om der er taget økonomisk højde for i projektet, at det vil kræve en 
opdatering af disse læger til at varetage også den ikke proaktive diabetespatient. 
 
Vi mangler en beskrivelse af, hvordan man vil nå de mange, der endnu ikke har fået en diagnose, og 
om de brugere, der allerede har en diagnose, automatisk vil komme ind i forløbsprogrammet. 
 
 

Med venlig hilsen 
Sundhedsbrugerrådet i Region Midtjylland. 
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